
Kázeň: Mk 16, 19-20 (Nanebovstúpenie 2020)

Bratia a sestry,
40  dní  po  Veľkej  noci  a  10  dní  pred  Svätodušnými  sviatkami  si  pripomíname

vystúpenie Ježiša Krista na nebesá. Počuli sme veľmi stručný opis tejto udalosti autorom
druhého evanjelia. Evanjelium podľa Marka je považované za najstaršie, a teda máme
pred sebou jeden z prvých opisov Ježišovho nanebovstúpenia. Pozrime sa, čo všetko sa z
neho môžeme naučiť. 

Najprv sme počuli, že Ježiš dohovoril. Tak je naša pozornosť upriamená na to, čo
bolo, je a navždy bude veľmi dôležité. Je to dôraz na Božie slovo. Aj po vzkriesení sa
Ježiš venoval vyučovaniu. Boh sa skláňa k svetu skrze slovo. Na prvom mieste je to
Slovo, ktoré sa stalo telom. Na začiatku Listu Židom je napísané: Mnoho ráz a rozličným
spôsobom  hovoril  kedysi  Boh  otcom  ústami  prorokov.  V  týchto  posledných  dňoch
prehovoril k nám v Synovi, ktorého ustanovil za dediča všetkého a cez ktorého stvoril aj
svet. (1, 1-2) Ježiš je Božie slovo. Ježiš je naším Záchrancom. Nie je len oznámením o
záchrane. Bez Ježiša nemáme Božie slovo, a teda ani záchranu. Božím slovom je všetko
stvorené. Božím slovom sme vykúpení z hriechu a Božím slovom sme aj vedení. Ježiš
odišiel, ale Božím slovom sme aj naďalej usmerňovaní.

V 1. liste Petrovom je napísané:  Lebo všetko telo je ako tráva, všetka jeho sláva
ako kvet trávy: uschla tráva, opršal kvet, ale slovo Pánovo zostáva naveky. A toto je to
slovo, ktoré sa vám zvestovalo ako evanjelium. (1, 24-25) Môžeme o niečom povedať, že
zostáva  naveky?  Všetko  má  svoj  koniec.  Z  médií  počujeme  varovné  správy  o
obmedzenosti  prírodných  zdrojov.  Svet  nie  je  večný.  Ľudská  existencia  je  smrteľná.
Žalmista uvádza: Ajhľa, na piade si mi vymeral dni a čas môjho života je ako nič pred
Tebou. Len ako márnosť stojí tu každý človek. (39, 6) Naša nádej je založená na tom, čo
je večné.  Božie slovo sa nestratí.  Božie slovo nezanikne. Božie slovo je nádejou pre
všetky generácie. Pre celý svet bez rozdielu. Len skrze Božie slovo sme zachránení. 

Keď Ježiš dohovoril, bol vzatý do neba a posadil sa po pravici Božej. Týmto je
vyjadrená  jednota  medzi  Otcom  a  Synom.  Je  tam  pasívny  tvar.  Ježiš  bol  vzatý.
Prirodzene to vyvolá otázku: Kým bol vzatý? Boh poslal Syna na svet. (Jn 3, 16) Bohom
bol aj zo sveta vzatý. To neznamená, že by Ježiš bol bez svojej vôle. Ježiš nebol ako
bábka na špagáte, ktorú len niekto ovláda a používa pre svoje ciele. Ježiš je s Bohom
totožný vo svojej vôli. Božia vôľa je vždy dobrá, ale my si to často neuvedomujeme a
nevážime. Nie sme schopní naplniť Božiu vôľu dokonale. Ježiš to dokázal, a preto je náš
Záchranca.  Po  pasívnom  tvare  nasleduje  aktívny.  Ježiš  sa  posadil  po  Božej  pravici.
Ježišovi náleží kráľovský titul. Je iba jeden Boh a Ježiš je rovný Bohu.

Už v knihe Žalmy je napísané:  To výrok Hospodinov môjmu Pánovi: Seď mi po
pravici, kým nepoložím Tvojich nepriateľov za podnož Tvojim nohám.  (110, 1) Ježiš sa
vzdal nebeskej slávy, aby nás zachránil. Do Božej slávy sa navrátil.
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Ježišov odchod neznamenal koniec šírenia evanjelia. Učeníci už počas Ježišovho
pôsobenia  boli  vyslaní.  Po  Ježišovom  ukrižovaní  sa  síce  skrývali  a  báli  sa,  ale  po
vzkriesení a nanebovstúpení vyšli a kázali. Ten, kto je dokonalý a ktorý hriechu nikdy
neučinil, odchádza. K šíreniu dobrej zvesti sú vyzvaní nedokonalí a hriešni ľudia. Božie
slovo má byť odovzdávané ďalej.  Nie sme majitelia  pravdy. Uverili  sme,  že Ježiš  je
Kristus. Je víťaz na smrťou. Zlomil putá hriechu. Božie slovo nie je závislé od nás. Keď
sme boli Božím slovom oslovení, nemôžeme o tom mlčať. Božie slovo nás zaujalo, a
preto  sa  to  odrazí  na  našom živote.  Neznamená  to,  že  už  nikdy  neurobíme  chybné
rozhodnutie.  Aj  napriek tomu,  akí  sme,  môžeme zvestovať Božie  slovo.  Božie  slovo
budeme  odovzdávať  ďalej,  pretože  je  to  radostné  posolstvo  o  nádeji  nad  každou
beznádejou.

Evanjelium sa má šíriť po svete, aby ho mohli počuť všetci.  Na začiatku knihy
Skutky apoštolov je  napísané: ...a budete  mi svedkami aj  v  Jeruzaleme,  aj  po celom
Judsku, aj v Samárii a až do posledných končín zeme. (1, 8) Nemusíme tomu rozumieť
iba v geografickom zmysle. Nemusíme ísť do iných krajín, aby sme hovorili o Ježišovi.
Boh si nás používa rôzne a tam, kde sme. Božie slovo môže posilniť aj toho, kto je v
koncoch. Naše ľudské možnosti a schopnosti sú obmedzené. Božia sila sa prejavuje aj
nad našou slabosťou.

V závere prečítaného textu je tiež naša pozornosť upriamená na Božiu moc. Pán
pomáhal a potvrdzoval slová učeníkov znameniami. Učeníci vyšli a kázali. Keby sa však
jednalo  iba  o  ich  osobné  rozhodnutie  a  jednanie,  bolo  by  to  neúčinné.  V žalme  je
napísané:  Ak  Hospodin  nestavia  dom,  márne  sa  namáhajú  stavitelia;  ak  Hospodin
nestráži mesto, márne bdie strážnik. (127, 1) Môžeme to voľne parafrázovať: Ak Boh
nešíri slovo, márne kážu učeníci. Aj apoštol Pavol v 1. liste do Korintu píše o totálnej
odkázanosti na Božiu milosť: Keď jeden hovorí: Ja som Pavlov! a druhý: Ja Apollov! či
nie ste príliš ľudia? Čo je Apollo? Čo Pavel? Služobníci, skrze ktorých ste uverili, a to
každý tak, ako mu dal Pán. Ja som zasadil, Apollo polial, ale Boh dal vzrast; takže ani
ten, čo sadí, ani ten, čo polieva, nič nie je, ale Boh, ktorý dáva vzrast. (3, 4-7) Boh dal
svojho Syna, živé a večné Božie slovo. Vďaka Bohu sa po svete šíri evanjelium. 

Ešte sa chvíľu zastavme pri tom, čo to znamená, že Božie slovo má moc a pôsobí.
Neznamená to, že budeme vyliečení zo všetkých svojich chorôb. Neznamená to, že budú
zázračným spôsobom vyriešené všetky naše problémy. Božie slovo nás uisťuje v tom, že
Boh je s nami. Boh má posledné a rozhodujúce slovo. Len vďaka Bohu máme nádej, že
prídeme do víťazného cieľa. Ani smrť nás nemôže vyrvať z Božej moci. Aj dnes, keď
premýšľame nad Ježišovým nanebovstúpením, sme Božím slovom vo viere v Božiu moc
utvrdzovaní a povzbudzovaní. Amen.
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